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Møde den: 21. august 2013 

1443/340 

UVAEKA-båndet 

 

Til stede: Søren Anker Andersen, Mette Dremstrup, Sissel Johansen, Sarah B. 

MacIntyre, Mariann Holmslykke, Solveig Sannem + gæster under punkt 1 og 2. 

Fraværende: Ingen 

Referent: Birgit Andersen 

REFERAT 

1. Præsentation af nye projektledere og teamkoordinator: 

Tomas Laier, Mikkel Madsen og Olga Grünberger (CKR) 

2. Sekretariatsbetjening af UVAEKA-båndet (deltagere: Helle 

Steffensen, Birgit Andersen, Christin Jensen og Christian Koch 

Ramsing) 

3.   Godkendelse og prioritering af øvrige dagsordenspunkter 

4. Projekt Undervisnings- og eksamensplanlægning 

(orientering og beslutning/SBM) 

5.  Projekt Nul-STADS-i-oktober (gensidig orientering /SBM) 

 

6.    Pipeline: Indstilling til eksamenshåndtering (det med dumpere osv.), 

tilsyn, undervisningsplanlægning: frister og samarbejde, STADS-kurser (fx 

om grupper) fælles årshjul for studiestart mellem Adgang, UVAEKA, SNUK 

og VEST?... / SBM 

 

7.     Næste møde 

 

8.     Evt. 
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1. Præsentation af nye projektledere og teamkoordinator 

Tomas Laier er ansat som projektleder for implementering af et nyt 

undervisnings- og eksamensplanlægningssystem, Mikkel Madsen er ansat 

som teamkoordinator i Studieplan, og Olga Grünberger er ansat som 

projektleder for Digital eksamen. Der bliver et introduktionsforløb for de nye 

projektledere/ den nye teamkoordinator,  hvor de kommer ud i organisatio-

nen og møder forskellige relevante interessenter og instanser. 

 

2. Sekretariatsbetjening af UVAEKA-båndet 

 

Christian informerede om at der har været et tilsvarende båndmøde for SNUK 

i sidste uge, hvor vi i driftssekretariatet tilsvarende har bedt om input til den 

ønskede understøttelse af SNUK-båndets arbejde. 

 

Der er fire primære input fra SNUK-båndet: 

 Bedre informations-flow, primært fra Dialogforummet 

 Fortsat god kobling til UJS 

 Kommunikation mellem båndene – et fast punkt på dagsordenen 

 Bistand fra driftskoordinator til at kvalificere beslutninger 

 

Christian arbejder på at beskrive en case for behandling af en opgave fra start 

til slut, herunder båndets og driftskoordinatorens rolle. En beskrivelse af info-

flow, involverede parter samt form på opgaveformulering (evt. en indledende 

opgavemanchet). Processen for en opgaves behandling vil afhænge af opga-

vens størrelse – små konkrete opgaver kan måske afklares ved direkte person-

lig kontakt til løsningsagent. Opgaver af arbejdsgruppestørrelse, projektstør-

relse henholdsvis programstørrelse kræver forskellig håndtering, sidstnævnte 

skal eksempelvis til behandling i porteføljegruppen. 

 

Helle Steffensen bliver driftskoordinator for UVA/EKA-båndet, og Tina A. 

Bjerrum bliver driftskoordinator for SNUK-båndet. Birgit supplerer for Helle, 

indtil Helle er retur fra barsel medio november. Der bliver en indkøringsperi-

ode med etablering af setup af driftssekretariatsunderstøttelsen. 

 

Der bliver et naturligt tæt samarbejde mellem båndene via det tætte samar-

bejde mellem de to driftskoordinatorer. 

 

Sissel gav et eksempel på en case: Tilmelding til reeksamen i forhold til til-

melding til ordinær eksamen. Begge bånd har (forsøgt) at behandle opgaven, 

men der er ikke kommet en forløsning endnu. 

 

Mariann gav et eksempel på en case: Arkivering/kassation. 

 

Øvrige stikord og input fra brainstorm på mødet:  
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 Hjælp til politisk og strategisk proces. 

 Hjælp til at få stillet de rigtige spørgsmål: Hvad går vi efter på den lange 

bane? Hvad gør vi her og nu? Hjælp til at træffe beslutninger. 

 Hjælp til skitsering af mulige løsninger. 

 Formidling af info fra andre fora, hvor båndet er interessent (kræver en 

interessentanalyse for båndet). 

 Gode dagsordener – hvad skal hvem bidrage med? 

 Skabelon for en indstilling. 

 God styring af møder/styring af at dialogen holdes på sporet, at tidsram-

men ikke skrider. 

 Kvalificerede referater. 

 Båndet skal kunne ”tømme hovedet” – og driftskoordinator samle op. 

Gøre det let for båndet… 

 En standard for procesarbejdet. 

 

Christian pointerede at der bliver ”kø ved havelågen” for opgaver til driftsen-

heden, MEN at det bliver båndene der beslutter og prioriterer hvilke opgaver 

der igangsættes. 

 

 Der bliver et værktøj til at skabe overblik over opgaver, gerne en fællesli-

ste hvor båndets medlemmer selv kan lægge opgaver ind. Båndet gav ud-

tryk for at Driftsenheden kan vælge de værktøjer der vurderes bedst eg-

nede til formålet. Der er en vifte af mulige værktøjer: Fællesdrev, share-

pointløsning, dropbox, Outlook, etc. 

 Interessentanalyse ønskes medtaget på båndseminar. 

 

Der ønskes skelnen mellem tre typer af dagsordenspunkter 

 Punkter til orientering 

 Punkter til drøftelse 

 Punkter til beslutning 

 

Dertil ønskes følgende faste punkter på dagsordenen: 

 Opfølgning fra sidst 

 Nyt fra bånd, grupper og fora 

  

Driftskoordinatorer kan agere filter mellem møder, evt. anvende mailopfølg-

ning på sager mellem møder, holde ekstramøder mellem ordinære mø-

der, etc. 

 

Behov for driftskoordinatorhåndtering af, at hurtige spørgsmål kan få hurtige 

svar. Gerne et alternativ til nuværende praksis med mailrundering, ek-

sempelvis en fællespostkasse – for begge bånd. De to driftskoordinatorer 

administrerer fællespostkassen og videreformidler spørgsmål til afkla-

ring.  
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Fremover mødes UVA/EKA-båndet på ugebasis. Efter ønske fra Christian 

flyttes møderne til mandag. Det skaber et godt mødeflow og dermed mu-

lighed for hurtig behandling af opgaver: Båndmøder mandag, chefgrup-

pemøde tirsdag, driftledelsesmøde onsdag, og afsnitsmøder torsdag. 

Fremover holder UVA/EKA-båndet møde mandage fra kl. 9.00 – 11.00, 

og SNUK-båndet holder møde mandag fra 10.00 – 12.00. Sissel sidder 

med i begge bånd, og mister en time hver anden uge, grundet overlap 

mellem møder. 

 

Der ønskes fællesbåndmøde hver ottende uge. 

 

Den nye fællespostkasse oprettes nu med adgang for begge bånd. Indbydelse 

til ny møderække foretages fra fællespostkassen. Elsebeths hidtidige mø-

derække slettes. 

 

Referat fra møder ønskes udsendt hurtigst muligt efter mødet, grundet frisk 

erindring. Driftskoordinator udfærdiger og udsender referat gerne tirsdag 

morgen, grundet det tidligere omtalte mødeflow. 

 

Den 11. september 2013 afholdes der et bånd-seminar under AU Studier. 

Mandag d. 26. august holder driftssekretariatet møde om oplæg til dette se-

minar. På seminaret vil etableringen af driftssekretariatet og understøttelsen 

af båndenes arbejde være en naturlig del af programmet. 

 

 

 

3. Godkendelse og prioritering af øvrige dagsordenspunkter 

 

Ingen bemærkninger. 

 

 

4. Projekt Undervisnings- og eksamensplanlægning 

Det alternative ”algoritme” funderede system, udviklet af 2 phd-studerende, 

ser interessant ud. Ophavsmændene vil gerne ind på markedet… er beredvilli-

ge, men ikke udbudsklare. Systemet ”Lectio”, der er udviklet til gymnasieom-

rådet, mangler en del for at kunne anvendes på universiteterne. Men, Syllabus 

er heller ikke perfekt.  

 

Tilmeldingsperiode på ST her i E13: 7. - 15. sep. for eksamenstjek. Afhængigt 

af status på konverteringen kan BSS måske få brug for en særlig periode: 5. -

13. nov. + ? til undervisningstilmelding. Denne ændring er dog mere proble-

matisk, da det forsinker planlægningen af forårets undervisning, og dermed 

forsinker skemaer for både Arts og Health.  
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I øvrigt er alle hovedområder nu med på perioden 15. - 30. november og 15.-

28. februar for eksamenstilmeldingstjek. 

 

 

 

5. Projekt Nul-STADS-i-oktober 

 

Der ønskes en oversigt over hvilke systemer, der lukker ned i lukkeperioden. 

SBM har tidligere bedt Kim Kusk om en liste, men har ikke modtaget en så-

dan. BAN undersøger m/Søren Faaborg, der er projektleder på integrationer-

ne og overordnet koordinator på Go Live fasen. 

 

SU – der udestår svar på, hvornår og hvordan SU laver deres tjek – problemet 

er især de studerende, der bliver færdige med deres uddannelse (dato for be-

dømmelse?). Vi kan ikke nå at indberette karakterer tids nok til at få proces-

sen til at gå op. Vi skal bede Gitte Viftrup om at lave en tekst på SUs hjemme-

side, som vi kan henvise til, om hvordan de studerende forholder sig. Mariann 

Holmslykke skriver til Gitte, cc Mads. Da selvbetjening er lukket, sendes der 

under Go Live alternativt et brev til de studerende der er færdig med specia-

let. 

 

Hvert hovedområde skal skrive til de specialestuderende, der får karakter i 

lukkeperioden, og informere om deres karakter. I denne skrivelse kan der og-

så henvises til SU. 

 

UVA/EKA-båndet (via BAN) adresserer følgende spørgsmål til Kim Kusk / 

Søren Faaborg: 

 
1. Hvad er lukkeperioden eksakt for AU STADS PROD under Go Live: 

Sidste dag der er adgang til PROD er d. 1. oktober indtil midnat kl. 
23.59, og den første dag hvor PROD atter er åbent er d. 24. oktober 
fra kl. 00.01. Korrekt? 

2. Er der mulighed for at etablere 2 testmiljøer i lukkeperioden: 
a. STADS-miljø hvor man kun kan se oplysninger, men ikke redigere. 
b. STADS-miljø hvor man kan redigere/teste/arbejde – eksempelvis 
ved behov for at udskrive holdlister i lukkeperioden. 

3. Kan de studerende foretage udskrifter fra SB i lukkeperioden, og i gi-
vet fald fra hvilket miljø? 

4. Hvilke systemer, ud over STADS, er ikke tilgængelige i lukkeperio-
den? 

 

Der skal lokalt hos de fire hovedområder udarbejdes handlingsplaner for 

hvad hvem skal gøre under lukkeperioden. Der tages udgangspunkt i års-
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hjulet. UVA/EKA-båndet bør finde frem til en fællespolitik for adfærd på 

miljøer i lukkeperioden, jf ovenstående henvendelse til Kim Kusk. 

 

Kim Kusk er kontaktet af SBM, vedr. en fælles webformular til studerende, 

der har brug for at afmelde sig eksamen i perioden 2.-23. oktober. Vi havde en 

sådan formular for to år siden, hvor Hans Jørgen hjalp med at sætte formula-

ren op. Vi vil gerne have bekræftelsesmail sendt til den studerende, og output-

tet skal gerne være et Excelark. Kim har oplyst at Orla undersøger om den 

gamle webformular kan genoplives. Birgit spørger til status herpå. 

  

Der skal også en tekst på selvbetjeningen – er det stadig Jetthe Revsgaard, 

der er tilknyttet den opgave? Kim oplyser at der bliver taget hånd om tekster-

ne på selvbetjeningen. UVA/EKA-båndet vil gerne se udkast til disse tekster 

og anden relevant kommunikation til brugerlaget (dvs. kommunikation til 

VIP, studieadministrative medarbejdere, studerende) i relation til Go Live og 

have mulighed for at komme med feedback til form og indhold. 

 

 

 

6. Pipeline 

 

Punktet blev ikke behandlet på mødet men medtages på dagsorden for næste 

møde. Regel 159 skal drøftes, og beslutning gerne tages (Tilmelding til ordi-

nær eksamen). 

 

 

7. Næste møde 

 

Næste UVA/EKA-båndmøde holdes mandag d. 26. august i bygning 1443, lo-

kale følger. 

 

 

8. Eventuelt 

Digital eksamen blev kort drøftet i forhold til de referencegrupper, der skal 

nedsættes. Det blev besluttet at etablere en stor referencegruppe, der går på 

tværs af hovedområderne. Gruppen kan inddrage videnspersoner for de en-

kelte eksamensformer efter behov. Der fremsendes forslag til deltagere. 

 

Der afholdes første styregruppemøde torsdag d. 22. august – materiale vil bli-

ve sendt fortløbnede til referencegruppen. 

 

 


